
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   بنزين آلوده و كم كاري دستگاه هاي نظارتي 
كيواني- تهران: با وجود دستگاه هاي نظارتي متعدد در كشور باز هم 
بحث آلودگي هوا بر اثر بنزين آلوده به معضلي جديد در كشور تبديل 
شده است. چرا مجلس و سازمان بازرسي به وظايف ذاتي خود در اين 
موضوع عم��ل نمي كنند. ش��هروندان قربانيان بي گن��اه ندانم كاري و 

كم كاري مسئولان مي شوند و كسي هم پاسخگو نيست؟ 
---------------------------------------------------

   بانك ها وام ازدواج پرداخت نمي كنند
احمدي- مشهد: براي گرفتن وام ازدواج به هر بانكي سر مي زنم جواب 
سر بالا مي دهد. آيا خبر ارائه وام ازدواج به زوج هاي جوان صحت دارد؟ 
چرا بانك ها زوج هاي جوان را سر گردان مي كنند، اين در حالي است كه 
همين بانك ها وام هاي بسيار كلان را به افراد سود جو پرداخت كرده اند 

كه مشكلات اقتصادي آن گريبان مردم و كشور را گرفته است. 
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88498445سرويس اجتماعي

 بودجه درمان روستا ها به جيب پزشكان متخصص رفت 
وزير اسبق بهداشت:

مناطق محروم از طرح تحول سامت محروم ماندند

به رغم ام�ا و اگر هاي ف�راوان گام س�وم طرح 
تح�ول س�امت در اج�راي كت�اب جدي�د 
تعرفه ه�ا،  مع�اون آم�وزش وزي�ر بهداش�ت 
از اج�راي گام چه�ارم طرح تحول س�امت با 
اجراي قان�ون تمام وقت�ي جغرافيايي اعضاي 
هيئ�ت علم�ي ، از اص�اح كيفي�ت هتلينگ 
بيمارس�تان هاي آموزش�ي خب�ر داد. اين در 
حالي است كه به نظر مي رس�د  مناطق محروم 
از توجه به طرح تحول سامت محروم مانده اند. 
گام س��وم طرح تحول س��لامت با بودجه اي بالغ 
بر 2 هزار ميليارد تومان و افزاي��ش 120 تا 300 
درص��دي تعرفه ها در حالي اجرا ش��د كه با وجود 
افزايش نجوم��ي تعرفه ها همچن��ان تفاوت ميان 
دس��تمزد پزش��كان در بخش خصوصي و بخش 
دولتي پابرجاست و همين مسئله موجب مي شود 
پزشكان بخش دولتي همچنان در بخش خصوصي 
حضور داشته باشند و تخلفاتي همچون بيمار ربايي، 
كاهش كيفيت خدمات رس��اني و آموزش نيروي 
انساني همچنان ادامه دارد. از س��وي ديگر بنا به 
تأكيد مسعود پزشكيان، وزير اس��بق بهداشت و 
عضو كنوني كميسيون بهداش��ت مجلس منابع 
كلان ديده ش��ده از س��وي مجلس ب��راي اجراي 
طرح تحول س��لامت بنا بود در چارچوب قانون و 
براي روستاها و ش��هرهاي زير 20 هزار نفر هزينه 
ش��ود، در حالي كه هم اكنون بخ��ش اعظم اين 

بودجه صرف بالا بردن تعرفه ها و راضي نگه داشتن 
پزشكان متخصص شده است. اما حالا گام چهارم با 
اهدافي نظير تأمين نيروي انساني،  ارتقاي هتلينگ 
بيمارس��تان هاي آموزش��ي و تمام وقتي اعضاي 

هيئت علمي اجرا مي شود. 
    طرح تحول س�امت در چارچوب قانون 

اجرا نمي شود
به گفته پزش��كيان، مجلس منابعي را براي نظام 
سلامت مشخص كرده اس��ت؛10درصد از منابع 
اج��راي طرح هدفمن��دي يارانه ه��ا و يك درصد 
ارزش افزوده منابعي است كه كميسيون بهداشت 
براي تزريق به نظام سلامت مصوب كرد و وزارت 
بهداشت مجري اجراي طرح تحول سلامت شد اما 

اين طرح در چارچوب قانون اجرا نمي شود. 
اين عضو كميسيون بهداشت و درمان مجلس در 
گفت وگو با »جوان« درب��اره حركت خلاف قانون 
وزارت بهداشت اينچنين توضيح مي دهد: هم در 
سياست هاي كلي سلامت و هم در قانون برنامه بايد 
پرداخت ها صرفاً در چارچوب سطح بندي خدمات 
درمان و نظام ارجاع باشد. همچنين مطابق قانون 
يك درصد ارزش اف��زوده صرفاً براي روس��تاها و 
شهرهاي زير 20 هزار نفر جمعيت و مناطق محروم 
در نظر گرفته شده اس��ت. اين بدين معناست كه 
بايد پول ها را به سمتي سوق بدهيم كه محروميت 
وجود دارد و ه��دف مجل��س از اختصاص چنين 

بودجه هايي اين بوده اس��ت كه مناطق محروم به 
يك حداقلي برسند. 

    مناطق محروم همچنان محرومند
 بنا به تأكيد وزير بهداش��ت اس��بق كشورمان در 
بس��ياري از مناطق محروم كش��ور يك پزشك يا 
پرستار و حتي يك دس��تگاه فشارسنج هم وجود 
ندارد، اين در حالي است كه مجلس قانون را نوشته 
و جهت را هم مشخص كرده است. پزشكيان تصريح 
مي كند: منابع بايد در جهت ح��ذف بي عدالتي و 
پوشش مناطق محروم هزينه شود. وي در برابر اين 
نكته كه دولت يازدهم بيمه همگاني را اجرا كرده 
اس��ت، مي گويد: دفترچه بيمه بدون تسهيلات و 
پزشك به چه دردي مي خورد؟ بنا بود اين پول ها 
براي بسترسازي و تدارك زير ساخت هاي سلامت 
هزينه شود. وي خاطر نش��ان مي كند:  يك درصد 
ارزش افزوده بودجه اي معادل 3 هزار ميليارد است 
كه مي توان با چنين پولي بسياري از مشكلات نظام 

سلامت را حل كرد. 
    گام چه�ارم ب�راي رف�ع كمب�ود نيروي 

انساني 
يكي ديگر از اشكالات طرح تحول سلامت كمبود 
نيروي انساني لازم براي ارائه خدمات متناسب با 
افزايش مراجعه كنندگان اس��ت؛  خلأيي كه حالا 

قرار است با گام چهارم پر شود. 
معاون آموزشي وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشكي از آغاز اجراي بسته آموزشي ضميمه طرح 
تحول نظام س��لامت خبر داد و گفت: اين بس��ته 
را مي توان به نوعي گام چه��ارم طرح تحول نظام 

سلامت دانست. 
به گفته »اميرمحسن ضيايي« با اجراي اين بسته، 
نيروي انس��اني مورد نياز طرح تحول س��لامت از 
حوزه آم��وزش تأمين مي ش��ود. وي ب��ا يادآوري 
اينك��ه برنامه ه��اي بلندم��دت و كوتاه مدتي در 
بسته آموزش��ي طرح تحول نظام سلامت درنظر 
گرفته ش��ده، گف��ت: همچنين با اجراي بس��ته 
آموزش پزشكي، تجهيزات با تكنولوژي بالا براي 
بيمارستان هاي آموزشي تأمين مي شود و كيفيت 
هتلينگ اين بيمارستان ها نيز ارتقا مي يابد. معاون 
وزير بهداش��ت اظهار اميدواري كرد با اجراي اين 
بسته در مورد تمام وقتي جغرافيايي اعضاي هيئت 
علمي با توجه به قانون اصلاح تعرفه ها، وزارتخانه 

بتواند آنان را به طور تمام وقت پشتيباني كند. 
ضيايي با اش��اره به توس��عه فيزيكي و جغرافيايي 
فضاهاي آموزش پزشكي در اجراي اين بسته نيز 
تصريح كرد: پيش از آنكه بخواهيم مراكز آموزش 
پزشكي را توس��عه فيزيكي دهيم بايد به افزايش 
كيفيت فيزيك��ي فضاهاي موج��ود بپردازيم و به 
منابع حوزه آموزش نيز توجه داشته باشيم. ضيايي 
با بيان اينكه بس��ته آموزش پزش��كي يك بسته 
ادامه دار اس��ت و نمي توان ب��راي آن آغاز و پاياني 
متصور شد، گفت: اين بسته در حقيقت پشتيبان 
دو فاز بهداشت و درمان در طرح تحول سلامت به 

شمار مي رود. 
    حل مشكات مناطق محروم احتمالاً در 

سال هاي آينده 
به گفته وزير بهداشت نيز آموزش پزشكي در اين 
سال ها به خاطر گسترش بي رويه كمي، آسيب هاي 
جدي ديده است و با اينكه زيربناي اين حوزه اخلاق 
است، نگاهي كمي نگر دارد. بنابراين ضروري است 

مسير را تغيير دهيم و اين كار دشواري است. 
سيد حسن قاضي زاده هاشمي حضور پزشكاني كه 
در طرح تمام وقتي جغرافيايي خدمت مي كنند را 
در حوزه آموزش و پژوهش بسيار مهم دانست. به 
باور وي علاوه بر اين، طرح تحول پذيرش دستيار 
را نيز بايد در اولويت قرار داد. اين موضوع با توجه 
به حضور دستياران در مناطق محروم اهميت دارد. 
هاش��مي ابراز اميدواري كرد طي سال هاي آينده 
مشكل تأمين نيروي انس��اني در مناطق محروم 

برطرف شود. 
وي در ادامه با اشاره به اينكه در مناطق محروم و در 
زمينه هاي مختلف از جمله غربالگري بيماري هاي 
صعب الع��لاج بايد امكانات لازم را براي پزش��كان 
فراهم كرد، گفت: تجهيزات در اين مناطق بايد به 
حدي باشد كه امكان ارائه خدمت براي همكاران را 
فراهم كند. در غير اين صورت بدبيني در كل نظام 

آموزش پزشكي حاصل خواهد شد. 

دانش�جويان 
نفيسه ابراهيم زاده انتظام 

   گزارش  2
دانشگاه هاي 
سراسر كشور 
در آس�تانه اتمام مهلت مذاكرات كش�ورمان با 
شش كشور ديگر كه با محور توافقات هسته اي 
صورت مي گيرد با حمايت از پيش�رفت علمي و 
فناورانه كش�ور با انجام اقدام�ات خودجوش از 
جمله نوش�تن نامه به رئيس جمهور و فراخوان 
تجمع مقابل رآكتور تهران خواستار حفظ عزت 

در برابر زياده خواهي هاي امريكا شدند. 
در همين راس��تا، نخبگان دانش��گاه اميركبير در 
نامه اي به رئيس جمهور با هشدار در مورد تحميل 
يك توافق ننگين از س��وي امريكا خواس��تار حفظ 
عزت در برابر زياده خواهي هاي امريكا شدند و تأكيد 
كردند: دانش��جويان با رصد كامل پيگير مذاكرات 
هسته اي هستند. در اين نامه كه به امضاي بيش از 
300 تن از دانشجويان و نخبگان دانشگاه صنعتي 
اميركبير رس��يده، خط��اب به رياس��ت جمهوري 
حجت الاس��لام والمسلمين حس��ن روحاني آمده 
است: دانشجويان به هيچ وجه عدول از حقوق حقه 
ملت ايران و پايمال شدن عزت و ايستادگي مردم 
ايران در قبال وعده هاي پوچ و توخالي طرف غربي 
كه نهايتاً تعليق دكوري تحريم ها براي مدتي كوتاه 

خواهد بود را نخواهند پذيرفت. 
اين دانش��جويان همچنين با ذكر مواردي به لزوم 
لغو يكباره همه تحريم ها از سوي طرف غربي اشاره 
كردند و گفتند طرف غربي با وعده تعليق تحريم ها 
به جاي لغو تحريم ها صرفاً به دنبال ايجاد يك فضاي 
رواني بوده تا با دست نخوردن به ساختار تحريم ها 
بتواند آن را به عنوان چماقي هميشگي عليه ملت 

ايران به كار گيرد. 
در بخ��ش ديگري از اين نامه عنوان ش��ده اس��ت: 
تحريم هاي وضع ش��ده عليه جمهوري اس��لامي 
لايه لايه و پيچيده اس��ت، به نحوي ك��ه يكديگر را 
پوش��ش مي دهند و با ايجاد فضاي رواني سنگين، 
بر اقتصاد كشور فشار وارد مي كنند و لغو بخشي از 
تحريم ها به هيچ وجه اثر گذار نخواهد بود و تنها در 
صورت »لغو يكباره همه تحريم ها« مي تواند راهگشا 
باشد و اثر تحريم ها را خنثي كند لذا بايد تحريم هاي 

شوراي امنيت س��ازمان ملل، اتحاديه اروپا، دولت 
امريكا و كنگره امريكا همگ��ي به صورت يكجا لغو 
شوند، به ويژه تحريم CISADA كه از تحريم هاي 
اعمالي كنگره در سال 2010 است و از مهم ترين و 
اثرگذارترين تحريم ها روي اقتصاد كش��ور است و 

تحريم هاي نفتي و بانكي را شامل مي شود. 
دانشجويان دانش��گاه اميركبير در نامه خود تأكيد 
كرده اند: »تعليق به جاي لغو « موضوعي اس��ت كه 
امريكا دنب��ال مي كند تا با حفظ اص��ل تحريم ها و 
فضاي رواني آن، همچنان اثرات تحريم را استمرار 
بخش��د و از آن به عنوان چماقي براي فش��ار بهره 
ببرد. بنابراين براي گش��ايش در مسائل اقتصادي 
به هيچ وجه نباي��د به س��ناريوي »تعليق به جاي 

لغو « تن داد. 
همچنين در ارتباط با پيشرفت هاي هسته اي كشور 
كه حاصل خون ش��هيدان عرصه علم��ي و تلاش 
جوانان، دانشجويان و محققان كشور و ايستادگي و 
مقاومت ملت ايران است چند نكته حائز اهميت را 
يادآور مي شويم: مسلماً حق غني سازي صنعتي جزو 
حقوق اصلي كشورمان است كه براي محقق شدن 
آن و تأمين سوخت نيروگاه بوشهر، سالانه به توليد 
30 تن اورانيوم معادل 190هزار سو نياز دارد. از اين 

رو در توافقنامه نهايي بايد ظرفيت غني س��ازي به 
ميزان 190 هزار سو به صورت شفاف و در بازه زماني 
مشخص ذكر شود چراكه تجربه توافقنامه ژنو نشان 
داد كه هر جا ابهامي در توافق وجود داش��ته باشد، 
امريكا كمال سوءاستفاده را از آن خواهد برد و چه 
بسا مبهم گذاشتن مس��ائل، تاكتيك دشمن براي 

كارشكني هاي آينده باشد. 
    تجمع دانشجويي مقابل رآكتور تهران 

313 تن از نخبگان و دانشجويان دانشگاه شريف نيز 
در اقدامي مشابه با صدور دعوتنامه اي، دانشجويان 
را به تجم��ع مقاب��ل رآكت��ور تهران در راس��تاي 
مطالبه عدم توقف پيش��رفت براي فردا يك شنبه 
دوم آذر ماه دع��وت كردند. بنابر اي��ن گزارش، در 
متن اين دعوتنامه آمده اس��ت: در اين مدت عدم 
تحقق تعهدات طرف امريكايي، ب��ه ما آموخت به 
وعده هاي پوچ بيگانگان در رابط��ه با لغو تحريم ها 
نبايد دلخوش باشيم و پيش��رفت و رشد شتابنده 
كشور را به تعويق بيندازيم. از اين رو، ما دانشجويان 
دانش��گاه صنعتي ش��ريف به نمايندگي از جامعه 
نخبگاني كش��ور، اعلام مي داريم بدون دل بستن 
به وعده هاي ش��يطان بزرگ، آماده حركت علمي 
جهادي در زمينه تخص��ص و توانايي هايمان براي 

پيشرفت درون زا و هرچه پرشتاب تر كشور هستيم 
و در راه حف��ظ س��رمايه هاي گرانبهاي��ي كه ملت 
ايران براي دستيابي بدان ها هزينه هاي بسياري را 
متحمل شده، از هيچ تلاشي فروگذار نخواهيم كرد 
و همچون احمدي روشن ها تا پاي جان ايستادگي 

خواهيم كرد. 
بخش ديگري از اين دعوت نام��ه تصريح مي كند: 
همچنين از مس��ئولان محترم تقاضاي همكاري و 
همراهي در مسير تلاش براي رشد درونزاي كشور و 
احقاق حق توسعه صنعت  هسته اي فارغ از وعده هاي 
دروغين مستكبرين داريم. در اين راستا از همگي 
دانشجويان، نخبگان و اقشار دلسوز جامعه دعوت 
مي نماييم براي مطالبه  اين خواسته به حق ملي در 
گردهمايي بزرگ  »توقف ممنوع « در روز يك شنبه 
2 آذر 1393 )درآستانه سالگرد توافق ژنو(، مقابل 
رآكتور تحقيقاتي تهران، به عنوان نمادي از پيشرفت 

كشور، به ما بپيوندند. 
    پشتيباني دانشجويي از تيم مذاكره كننده 
از س��وي ديگر برخي گزارش هاي رسيده حاكي از 
اين است كه اقدامات و برنامه هاي امروز دانشجويان 
از سوي برخي گروه ها تجمعات ضددولتي خوانده 
شده اس��ت. بر اين اس��اس، محمدودود حيدري، 
رئيس سازمان بسيج دانش��جويي كشور ضمن رد 
اين ادعا اظهار كرد: براساس آنچه كه گفته مي شود 
كه در آس��تانه توافق نهايي قرار داريم، فردا تجمع 
دانشجويي را با عنوان »توقف ممنوع « مقابل رآكتور 
تهران خواهيم داشت كه منظور از توقف ممنوع اين 
است كه نبايد هيچ گاه در خصوص فناوري هسته اي 
توقفي صورت گيرد.  وي ادامه داد: به گوش مي رسد 
كه بعضي تجمع فرداي دانشجويان را مي خواهند 
يك تجمع ضد دولتي بنامند در صورتي كه به هيچ 
عنوان اين تجمع ضد دولتي نيست بلكه در راستاي 
پش��تيباني از تيم مذاكره كننده هسته اي است. ما 
تيم مذاكره كننده را فرزندان انقلاب مي دانيم و البته 
معتقديم دشمنان تا انقلابيون ما را سر به دار نبينند 
دست از مخاصمه با انقلاب اس��لامي برنمي دارند. 
برهمين اس��اس توقع داريم تي��م مذاكره كننده با 
حفظ اصول و لح��اظ كردن س��رمايه هاي انقلاب 

مذاكرات را به جاي مطلوب برسانند. 

دانشجويان در آستانه اتمام مهلت مذاكرات ايران و 1+5 خواستار عدم توقف پيشرفت كشور شدند 

دعوت نخبگان دانشگاه شريف از مردم براي تجمع »ايستادگي« مقابل رآكتور تهران

 رتبه 16 ايران در آموزش و پژوهش 
منجر به توليد مقاله در مهندسي پزشكي 

 سهم 20 ميليون دلاري ايران
 از صادرات تجهيزات پزشكي 

ايران در توليد مقالات مهندسي پزشكي ISI رتبه 16 را از آن خود 
كرد، اين در حالي اس�ت كه با ضعف فن�اوري در اين حوزه رو به رو 
است و با داش�تن س�همي اندك از مبادلات ميلياردي تجهيزات 
پزش�كي، عماً بازار جهان�ي اين صنع�ت را واگذار كرده اس�ت. 
به گزارش »جوان«، فرزاد توحيدخواه، رئيس دانش��كده مهندس��ي 
پزشكي دانشگاه اميركبير روز گذشته در نشس��ت خبري با بيان اين 
مطلب گفت: كش��ورمان س��الانه 20 ميليون دلار صادرات تجهيزات 
پزش��كي دارد كه اين رقم با وجود ظرفيت هاي انس��اني متخصص در 

حوزه هاي مهندسي و پزشكي رقم قابل توجهي نيست. 
وي افزود: حدود 20 درصد از نياز كش��ور به تجهيزات و لوازم مصرفي 
پزشكي، در داخل توليد مي شود، اين در حالي است كه اساساً فرآيند 

توليد در كشور هموار نيست. 
توحيدخواه با بيان اينكه بالاترين اعتبار در هر كش��وري بعد از صنايع 
نظامي به سلامت و بهداشت تعلق مي گيرد، خاطرنشان كرد: گردش 
مالي صنعت تجهيزات پزش��كي در دنيا به 7 تا 8 ه��زار ميليارد دلار 
مي رسد كه اين ش��اخص در كش��ور ما 80 هزار ميليارد تومان برآورد 
مي شود.  به گفته رئيس دانشكده مهندسي پزشكي دانشگاه اميركبير، 
در بعد علمي، ايران از نظر مقالات مهندسي پزشكي در ISI رتبه 16 را 
دارد كه اين شرايط خوبي است و سهم اين دانشكده در توليد مقالات 
به علت تمركز نيروهاي متخصص بالا اس��ت و حدود 35 تا 40 درصد 
مقالات كل ايران در حوزه هاي بيو مكانيك، بيومتريال و الكترونيك در 
اين دانشكده توليد مي ش��ود.  توحيدخواه در پايان اين نشست اظهار 
كرد: بيست و يكمين كنفرانس مهندسي زيست پزشكي ايران با شركت 
دانشمنداني از كشورهاي امريكا، كانادا و مالزي و همكاري تني چند از 
دانشمندان ايراني مقيم خارج از كشور 5 تا 7 آذر ماه جاري در دانشگاه 

اميركبير برگزار مي شود. 
وي در اين رابطه تصريح كرد: با توجه به بار مالي زياد شركت محققان 
داخلي در همايش هاي خارجي توجه بيشتر به همايش هاي داخلي براي 

پيشرفت هاي علمي حائز اهميت است. 

 وزير بهداشت: 
ادعاي به خارج رفتن پزشكان توهم است

وزير بهداشت در پاس�خ به اين سؤال كه 
بعد از اجراي فاز سوم طرح تحول سامت 
و برخ�ورد ب�ا دريافت ه�اي غيرقانوني، 
برخي پزشكان ادعا كرده اند براي طبابت 
به خارج از كش�ور خواهن�د رفت، اظهار 
داشت: بيش از 20 سال است در اين حوزه 
مشغول كار هس�تم و اين جور صحبت ها 

بيشتر شبيه توهم است. 
دكتر سيد حسن هاشمي با اشاره به زمان طولاني كه در عرصه پزشكي 
خدمت كرده است، به خبرنگار مهر گفت: من قبل از اينكه وزير بشوم، 
جزو پزش��كاني بودم كه همه روز هفته كار حر فه اي خ��ودم را چه در 
دانشگاه و چه بخش خصوصي انجام مي دادم.  وي با عنوان اين مطلب 
كه بيش از 20 سال است در اين حوزه مش��غول كار هستم و اين جور 
صحبت ها بيشتر شبيه توهم اس��ت تا واقعيت، افزود: هم مردم ايران 
خيلي فهيم هس��تند، هم آن دوره اي كه ما فكر مي كرديم منحصر به 
فرد هستيم و افراد ديگري نيستند كار ما را انجام بدهند، سپري شده 
است.  وزير بهداشت ادامه داد: اين اتفاق قبلًا هم افتاده است و به دلايلي 
بعضي ها فكر كردند كه اگر در برخي از كشورهاي حاشيه خليج فارس يا 
منطقه حضور پيدا كنند، با چارتر براي آنها مريض مي رود و برمي گردد.  
هاشمي تأكيد كرد: چنين اتفاقي نخواهد افتاد و بهتر است همه برگرديم 
به خودمان و ببينيم از كجا آمده ايم و خدا چه لطفي در حق ما كرده كه 
در اين مسير قرار گرفتيم.  وي در عين حال افزود: قدر شناس موقعيتي 
كه داريم، باشيم و بدانيم كه همه چيز پول نيست. من در شرايطي اين 
حرف را مي زنم كه همه اين پله ها را پش��ت سر گذاشته ام و اگر در اين 
مسئوليت هم نبودم، حتماً بدانيد حرفي غير از اين نداشتم، به خاطر 
اينكه سبك كار و زندگي ما در طول سال هاي متمادي كه كار پزشكي 
كرده ايم، مؤيد و گواه همين مطلب است.  هاشمي تأكيد كرد: البته اين 
حرف ها را به شاگردان خودم مي گويم و شأن ديگران اجل از اين است 
كه من بخواه��م نصيحت كنم ولي باور كنند ك��ه آخر زندگي، چيزي 
نيست غير از مرام داشتن و ما هم علاقه منديم آدم هاي با مرام در همه 

صنوف از جمله صنف پزشكي كه تعدادشان زياد است، زيادتر شود. 
---------------------------------------------------

رئيس بسيج جامعه زنان خبر داد 
فعاليت 110 هزار حلقه صالحين در كشور 

رئي�س بس�يج جامع�ه زن�ان ب�ا اش�اره ب�ه فعالي�ت بي�ش از 
110ه�زار حلق�ه صالحي�ن در كش�ور گف�ت: در ح�ال حاض�ر 
نيازمن�د تش�كيل حوزه ه�اي علميه خواه�ران هس�تيم و بايد 
پايگاه ه�اي مقاوم�ت بس�يج خواه�ران افزاي�ش ياب�د، چراكه 
اين كار باع�ث افزايش تش�كيل حلقه ه�اي صالحين مي ش�ود. 
مينو اصلاني در نشست نقش خانواده در تحقق تمدن اسلامي كه روز 
گذشته در مجتمع فرهنگي غدير برگزار شد، اظهار كرد: در مجموعه 
بس��يج با هدف تقويت بنيه فكري و انديش��ه اي بس��يجي، حلقه هاي 
صالحين تشكيل شده اس��ت و از اين طريق تلاش مي كنيم در جهت 
بصيرت افزايي و تعميق معرفت بسيجيان گام برداريم.  اصلاني با اشاره 
به ش��جره طيبه صالحين گفت: هدف اصلي اين گ��روه تربيت نيروي 
انساني مؤمن، بصير و توانمند اس��ت.  رئيس بسيج جامعه زنان تأكيد 
كرد: در حال حاضر 9 ميليون خواهر بسيجي در بسيج جامعه زنان در 
سطح كش��ور فعاليت مي كنند و قرار اس��ت همه آنها را از نظر تربيتي 
سازماندهي كنيم، چراكه معتقديم كادر س��ازي براي سال هاي آينده 
بايد از اين طريق آغاز شود.  وي با تأكيد بر ضرورت تقويت حوزه هاي 
علميه خواهران گفت: بسياري از شهرها حوزه علميه خواهران ندارند، 
اين در حالي است كه سرمربيان حلقه هاي صالحين بايد از تحصيلات 
سطح 3 حوزه برخوردار باشند.  رئيس بسيج جامعه زنان افزود: در حلقه 
خواهران موضوعاتي مانند مهارت هاي زندگي آموزش داده مي شود و از 

اين طريق از بسياري از جدايي ها جلوگيري شده است.
---------------------------------------------------
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 

مجلس شوراي اسامي:
 ابتكار »محيط زيست« را 

به »نهاد سياسي« تبديل كرده است
نماين�ده م�ردم اراك در مجل�س ش�وراي اس�امي ب�ا بي�ان 
اينك�ه خان�م ابت�كار »محي�ط زيس�ت« را ب�ه »نهاد سياس�ي« 
تبدي�ل ك�رده، خواس�تار عذرخواه�ي رئي�س س�ازمان محيط 
زيس�ت از مردم ب�ه دلي�ل ارائ�ه اطاع�ات غل�ط به آنها ش�د. 
محمدحسن آصفري، نماينده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامي، 
با بيان اينكه امروز يكي از مشكلات جدي در شهرهاي بزرگ آلودگي 
هوا اس��ت، گفت: خانم ابتكار چنان مجموعه تحت مديريت خود را به 
يك نهاد سياس��ي مبدل كرده كه ظاهراً ديگر ب��ه موضوع آلودگي هوا 
توجهي نمي كنند.  وي با بيان اينكه گويا مس��ئولان س��ازمان محيط 
زيس��ت از اين غافلند كه آلودگي هوا چه بلايي بر س��ر مردم مي آورد، 
تصريح كرد: خانم ابتكار بهتر است به جاي سركشي به برخي از فعالان 
فتنه و فعالان سياس��ي به آلودگي هوا بپردازد.  عضو كميسيون امنيت 
ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي از سازمان محيط زيست 
خواست راه حلي براي كاهش و رفع آلودگي هواي كلانشهرها بيابد. وي 
در اين زمينه گفت: امروز آلودگي هوا به يكي از معضلات كلانش��هرها 
تبديل شده كه بايد راه چاره اي براي آن بينديشيم.  آصفري با اشاره به 
تحقيق و تفحص مجلس از سازمان محيط زيست گفت: در صورتي كه 
روند بي توجهي به مباحث مرتبط با محيط زيست و آلودگي هوا ادامه 
پيدا كند ما نيز به صورت جدي در جريان تحقيق و تفحص از بنزين كه 
سازمان محيط زيست را نيز شامل مي شود، موضوع را پيگيري خواهيم 
كرد.  وي همچنين از رئيس سازمان محيط زيست خواست به دليل ارائه 
اطلاعات غلط به مردم عذرخواهي كند و در همين زمينه خاطرنش��ان 
كرد: متأس��فانه باب عذرخواهي بسته اس��ت اما بهتر است مقامات در 

صورت بروز اشتباه و خطا از مردم عذرخواهي كنند.

زهرا چيذري 
   گزارش  يك

 تأكيد وزير كشور بر لزوم توجه به تفكر بسيجي
 در تمدن نوين اسامي

رحماني فضلي: دشمنان به دنبال رواج سبك 
زندگي ماهواره  اي هستند

وزير كش�ور با اش�اره ب�ه ل�زوم توجه 
و تروي�ج تفك�ر بس�يجي در جامع�ه 
به منظور تحق�ق تمدن نوين اس�امي 
گفت: هم اكنون مش�كل اساس�ي غرب 
با ما پرداخت�ن به تمدن نوين اس�امي 
اس�ت و تحريم ها و جن�گ تحميلي به 
خاطر تمدن اس�امي به ما تحميل شد. 

همايش بررسي نقش خانواده در تمدن نوين اسلامي با حضور بيش از 
300 بانوي بسيجي و رحماني فضلي، وزير كشور در مجتمع فرهنگي 

غدير برگزار شد. 
در اين همايش رحماني فضلي با اشاره به اهميت حضور بسيج در كشور 
گفت: در حوزه عملكرد خودمان بايد ايمان و باور داشته باشيم كه اگر هر 
مسئله و موضوعي به ايمان و باور تبديل شود، انجام آن موضوع راحت 
خواهد بود، چراكه حوزه ايمان و ب��اور در چارچوب تفكرات توحيدي 
است و اگر تبديل به ايمان و باور شد، به عنوان تعهد مهم، تعيين تكليف 
و وظيفه ايجاد خواهد ك��رد.  وي ادامه داد: ايمان و باور پايه تش��كيل 
انقلاب اسلامي بود و روش مبارزه امام خميني)ره( منحصر به فرد بود 
و بر پايه انديش��ه الهي و تكيه واقعي به مردم مبارزه مي كردند و ما اگر 
به دنبال ساخت تمدن اسلامي هستيم بايد از اين شيوه تبعيت كنيم و 
پيرو ديدگاه ها و ارزش هاي ليبرالي و غربي نباشيم.  وي ادامه داد: اگر چه 
ائتلاف جهاني در منطقه براي مبارزه با برخي گروه ها تشكيل مي شود، 
ولي در نهايت اين كشور ما ايران است كه در مقابل فرقه هاي انحرافي 
مقاومت مي كند.  وزير كشور اظهار داشت: سازماندهي تشكل هاي اين 
نيروها كه در مقابل فرقه هاي انحرافي مقاوم��ت مي كنند، برگرفته از 
الگوي بسيجي است و يك بسيجي مؤمن و معتقد به نام سردار قاسم 
سليماني آنها را ساماندهي مي كند.  وي با اشاره به آمار بسيجيان در كل 
كشور گفت: هم اكنون 22 ميليون بسيجي در كشور فعاليت مي كنند 
و ما مي توانيم بگوييم به ازاي هر خانواده يك بسيجي داريم. لازم است 
اخلاص و خلوص نيت را در خانواده ها به وسيله افراد بسيجي متجلي 

كنيم و نبايد در جامعه غم و غصه اي داشته باشيم. 
وزير كش��ور افزود: من به عنوان دبير كميته مبارزه با مواد مخدر نبايد 
دنبال موضوع اعتياد باشم و هر بسيجي بايد از خانواده و خود در برابر 
اين آس��يب ها صيانت كند و مواظب ارزش هاي ديني در جامعه باشد. 
بسيجيان بايد به عنوان بازوي پرقدرت مقام معظم رهبري عمل كنند. 
رحماني فضلي همچنين با اش��اره به اقتصاد مقاومتي در كشور افزود: 
اقتصاد مقاومتي با تكيه بر توانايي بسيجيان قابل تحقق است، از سوي 
ديگر، 36 سال رس��انه هاي خارجي عليه ايران تبليغات كردند، ايران 
تحريم شد و مورد تهاجم فرهنگي قرار گرفت. علاوه بر آن، اسلام هراسي 
و ايران هراسي تبليغ شد و ما را به مواردي متهم مي كردند كه شايسته 
خود آنها بود.  رحماني فضلي افزود: به رغم تمام فشارهاي واردشده به 
كش��ور ايران، در حال حاضر ايران در تحولات كشورهاي منطقه مؤثر 
است و به تنهايي با قدرت هاي جهاني در زمينه پيچيده ترين فناوري 
مذاكره مي كند، پس ملت ايران اقتدار و عزت دارد و لازم است قدر آن را 
بدانيم.  وزير كشور ادامه داد: اگر قصد داشته باشيم از تمدن غربي پيروي 
كنيم، ماندگاري نخواهيم داشت چراكه غربي ها در تمدن خود متبحرتر 
هستند.  وي خاطرنشان كرد: در اين ش��رايط اگر قصد به رخ كشيدن 
تمدن خود و ماندگاري را داريم بايد به اعتقادات فرهنگي � اسلامي خود 
بپردازيم، چراكه دعواي اصلي ما با آنها در زمينه فرهنگ و ارزش هاست 
و رهبر معظم انقلاب در مقاطع مختلف موضوعاتي در اين زمينه مطرح 
كردند، اما ما به دليلي نتوانس��تيم به نحو احسن به دغدغه هاي ايشان 
بپردازيم.  وزير كشور افزود: برداشت هاي ما از فرمايشات مقام معظم 
رهبري، محدود به يك سلسله رفتارهاي اجتماعي در مورد قشر خاصي 
از زنان شد و برخوردهاي ما نتوانست روح خواسته ايشان را تأمين كند.  
رحماني فضلي ادامه داد: موضوع موردنظر مقام معظم رهبري استيلاي 
فرهنگ ليبرالي در ابعاد مختلف از جمله روش تفكر علمي بود. ايشان 
در مرحله بعد تغييرات اجتماع��ي را مطرح كردند و اين موضوع دقيقاً 
زماني مطرح شد كه توجه كافي به تهاجم فرهنگي نشده بود و به اين 
علت يك سبك زندگي مشخص در حال رواج بود.  وي افزود: حوادثي 
در كشور رخ داده اس��ت و ما با تغييرات اجتماعي مواجه هستيم و در 
حال حاضر يكي از مسائل ما مسائل و معضلات اجتماعي است كه مقام 
معظم رهبري در اين زمينه 21 سؤال مطرح كردند كه در تمام آنها به 
آسيب هاي اجتماعي توجه شد.  وزير كش��ور خاطرنشان كرد: سبك 
زندگي ماهواره ها و اينترنت چيزي است كه دش��منان به دنبال رواج 
آن هستند و به دنبال تغييرات اساسي در نگرش ها و رفتارهاي روزمره 
هستند، اما آيا ما به سبك زندگي به صورت مبنايي پرداخته ايم يا تنها 

رويكردي هيجاني به آن داشته ايم؟


